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Cyklus: Boh hovorí 
Vitalij Olijnik 

7. časť: Boh hovorí cez prorokov 

 

Máte požehnanie z aplikácie princípov z Božieho Slova, ktoré objavujeme v cykle "Boh hovorí"? 

Začali ste v dôsledku toho jasnejšie chápať Božiu vôľu? Darí sa vám jasnejšie a presnejšie 
zachovávať Božiu vôľu vo vašom živote vďaka štúdiu tejto témy?  

Pre mňa sú položené otázky nesmierne dôležité. Vo väčšine prípadov nemám možnosť overiť 
si, ako na vás pôsobí Božie Slovo. Niektorí z vás mi rozprávajú skúsenosti, zdieľajú sa, no 
väčšina ľudí mi o tom nehovorí, ako sa vo vašom živote mení vzťah s Bohom v dôsledku štúdia 
témy "Boh hovorí". 

Keď máte, čo chcete povedať, prosím, podeľte sa o tú informáciu so mnou: osobne, 
telefonicky, e-mailom alebo iným spôsobom, aby som vedel, že nielen počúvate, ale aj 
uplatňujete v praxi tieto biblické pravdy. 

Zmysel kázania, ako viete, sa hodnotí hlavne podľa toho, ako sa používa v praktickom živote 

t.j. či sa zmenil život ľudí vďaka tomu, že lepšie, hlbšie spoznali pravdu z Božieho Slova. U koho 

z vás sa to deje v dôsledku cyklu "Boh hovorí"? Môžete zdvihnúť ruku? Ďakujem, ďakujem 
veľmi pekne. 

Dnešná téma je vo svojej podstate tiež veľmi praktická. Budeme pokračovať v štúdiu ciest, 
ktoré Boh používa, aby nám odovzdal Svoju vôľu do nášho života. Dnes budeme študovať v 
Biblii tému "Boh hovorí cez prorokov". 

Biblia popisuje obrátenie sa k prorokom, k "vidcom", k ľuďom, ktorí majú živé a priame 
spojenie s Bohom, ktorí počujú Jeho hlas, vidia Jeho obraz a odovzdávajú Jeho vôľu, ako bežný, 
normálny, prirodzený postup pre veriaceho človeka. Obracanie sa k prorokom je na stránkach 
Biblie predstavené ako bežná, veľmi rozšírená vec. A preto sa tomu budeme venovať na 
začiatku dnešnej časti. 

V 5. knihe Mojžišovej v 18. kapitole, verše 9-15 a 18-20 je napísané: "9 Keď vojdeš do krajiny, 
ktorú ti dáva Hospodin, tvoj Boh, neuč sa konať podľa ohavností tamojších národov. 10 Nech 

sa nenájde u teba taký, čo by syna alebo dcéru prevádzal ohňom, ani veštec, ani vykladač 
znamení, ani hádač, ani čarodejník, ani zaklínač, ani vyvolávač duchov, ani jasnovidec, ani kto 

by sa vypytoval mŕtvych. 12 Lebo je Hospodinovi ohavný každý, kto robí tieto veci. Pre tieto 

ohavnosti ich vyháňa Hospodin, tvoj Boh, spred teba. 13 Buď bezúhonný pred Hospodinom, 

svojím Bohom. 14 Lebo tieto národy, ktoré máš vyhnať, počúvajú vykladačov znamení a 
veštcov. Tebe to však Hospodin, tvoj Boh, nedovolil. 15 Spomedzi vás, z tvojich bratov, ti 

Hospodin, tvoj Boh, vzbudí Proroka, ako som ja. Toho poslúchajte! 18 Proroka im vzbudím 

sprostred ich bratov, ako si ty, a vložím Svoje slová do jeho úst, a bude im hovoriť všetko, čo 
mu prikážem. 19 Kto však neposlúchne Moje slová, ktoré prorok vysloví v Mojom mene, toho 

vezmem na zodpovednosť. 20 Avšak prorok, ktorý by si trúfal hovoriť v Mojom mene, čo som 

mu nerozkázal hovoriť, a ktorý bude hovoriť v mene cudzích bohov, taký prorok nech zomrie!" 
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V tomto úryvku je predstavená pohanská a Božia alternatíva. Čo robia pohania? Je napísané: 
počúvajú vykladačov znamení a veštcov. Obracajú sa na zaklínačov, na vyvolávačov duchov, 
obracajú sa na čarodejníkov, na tých, ktorí sa vypytujú mŕtvych atď. 

U nich je mnoho rôznych špecialistov na spojenie sa s nadprirodzeným duchovným svetom. 
Počúvajú ich a obracajú sa k nim. Títo ľudia sú u pohanov veľmi žiadaní a tešia sa veľkej obľube. 
Keď príde zložitá situácia, idem k veštici. Keď treba liečiť chorobu, idem k liečiteľovi. Keď treba 
prijať nejaké rozhodnutie, idem k jasnovidcovi atď. ... Je to rozšírené na každom kroku, je to 
stále na dosah. U ľudí, ktorí žijú mimo pôsobnosti biblickej Božej pravdy, je veľmi rozšírené 
obracať sa o radu k ľuďom, ktorí majú spojenie s duchovným svetom. 

A Hospodin hovorí: "Tieto národy to robia, a tebe to Hospodin, tvoj Boh nedal". A čo Hospodin 
dal? 

Mnohí veriaci, najmä v protestantských kruhoch, odpovedajú na túto otázku takto: "A tebe 

toto nedal Hospodin, tvoj Boh". Čo ti On dal? Bibliu. On ti dal Bibliu. Teda, čo ti dali namiesto 
osoby? Dokument. Namiesto obrátenia sa na živého človeka ti dali súbor pravidiel, knihu. Znie 

to správne alebo nie? 

Vyzerá, že správne. No Boh hovorí niečo iné. A tebe to Hospodin, tvoj Boh nedal. On ti dal 

proroka. A nielen proroka, ale Proroka s veľkým P, čo je odkaz na Mesiáša, Ježiša Krista. A 

práve na Neho odkazujú tieto slová v apoštolských listoch. 

No tu sa hovorí o prorockej službe v Božom ľude, lebo vo verši 20 je napísané: "20 Avšak 
prorok, ktorý by si trúfal hovoriť v Mojom mene, čo som mu nerozkázal hovoriť, a ktorý bude 
hovoriť v mene cudzích bohov, taký prorok nech zomrie!" 

Teda prorokov bude veľa a budú praví proroci, ktorých budem Ja posielať. A takisto bude treba 

rozlišovať, či je to Boží prorok alebo to nie je Boží prorok. 

Teda alternatívy sú takéto: Pohania majú svojich špecialistov na spojenie sa s nadprirodzeným 
duchovným svetom. 

Boh dal svojmu ľudu svojich špecialistov. Tu nejde o výber medzi osobou a knihou. Je to výber 
medzi človekom, ktorý hovorí od Boha a človekom, ktorý hovorí od diabla. Je to výber medzi 
prorokom a falošným prorokom. Takto je otázka postavená v Biblii. 

Na ilustráciu si pozrieme 2. knihu Kráľov 1. kapitola, verše 2-4: "2 Raz Achazja vypadol cez 

mreže svojej hornej izby v Samárii a ochorel. Vtedy poslal poslov a prikázal im: Choďte sa 
opýtať ekrónskeho boha Baalzebúba, či sa uzdravím z tejto choroby. 3 Vtedy anjel Hospodinov 

povedal Tišbejskému Eliášovi: Vstaň, choď v ústrety poslom samárskeho kráľa a povedz im: Či 
nieto Boha v Izraeli, že sa idete pýtať ekrónskeho boha Baalzebúba? 4 Preto takto vraví 
Hospodin: Z lôžka, na ktorom si sa ocitol, nezídeš, ale zomrieš. A Eliáš odišiel." 

Pohania, ktorí slúžia pohanským božstvám, majú jasnovidcov, hádačov, vykladačov, veštcov, 
čarodejníkov atď. A Hospodin hovorí: Vari naozaj nieto proroka v mojom ľude, vari naozaj 

potrebuješ ísť do cudzej krajiny a obrátiť sa na služobníka diabla, aby si sa dozvedel, či sa 
uzdravíš alebo nie, vari naozaj niet Boha v Izraeli? Vari naozaj niet proroka Eliáša, ktorý dokáže 
odpovedať na túto otázku, lebo je Božím služobníkom? 
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Opäť sa tu ponúka na výber. Opäť je tu alternatíva na výber. Nie medzi človekom a Božou 
knihou, ale medzi človekom a Božím človekom. 

Existujú falošní proroci a existujú praví proroci. To je prvá vec, ktorú je dôležité si uvedomiť. 
Nikde a nikdy nie je v Biblii otázka postavená tak, že treba zabudnúť na prorokov a čítať len 
dokument.  

Biblia hovorí, že treba dokumentom, Svätým Písmom, Bibliou preverovať pravosť prorokov. 
Pretože, keď hovoria od Boha, nemôžu hovoriť niečo, čo je v rozpore s tým, čo už hovorili a 
zapísali Boží proroci pred nimi. Takže, Biblia ako kritérium pre hodnotenie prorockej služby je 
biblický princíp. Avšak, stavať do protikladu Bibliu a prorockú službu, je zásadná a pre mnohých 
osudová chyba. Na vašich očiach vidím, že otázka je aktuálna, čo ma veľmi teší.  

V Biblii sú zaznamenané prejavy prorockého daru v dejinách len do konca 1. storočia. Čiže 
inými slovami, keď v Biblii čítame, čo Boh konal v dejinách sveta, máme k dispozícií Bibliu, 
ktorá sa písala v priebehu obdobia 1600 rokov. Teda Biblia pokrýva históriu od stvorenia sveta 
až po koniec 1. storočia, teda skúsenosti ľudí, ktorí žili s Bohom. 

A čo ďalej? Funguje prorocký dar ďalej? Čo hovorí Sväté Písmo o tom, ako to má byť v našej 
dobe? Je tiež možné sa v zložitej situácií obrátiť na proroka, spýtať sa Boha a dozvedieť sa Jeho 
vôľu, ako vtedy, keď sa písala Biblia? Alebo sa táto epocha skončila? 

Pozrime sa knihu proroka Joela na 3. kapitolu, verše 1-4: "1 Potom vylejem svojho Ducha na 

každé telo a vaši synovia a vaše dcéry budú prorokovať. Vaši starci budú mávať sny, vaši 
mládenci videnia budú vídať. 2 Aj na otrokov a otrokyne vylejem v tých dňoch svojho Ducha. 3 

Urobím znamenia na nebi a na zemi, krv, oheň a stĺpy dymu. 4 Slnce sa obráti na tmu a mesiac 

na krv, prv ako príde deň Hospodinov, veľký a strašný." 

Joel predpovedá ranný a pozdný dážď Svätého Ducha. Keď sa pozrieme na toto proroctvo z 

pohľadu histórie, tak ranný dážď bol vyliaty v 1. storočí nášho letopočtu. Práve tento úryvok 
citoval apoštol Peter, keď objasňoval, ako sa stal zázrak na Letnice. 

No tento text hovorí aj o pozdnom daždi, ktorý sa kedy vyleje? Predtým, "ako príde deň 
Hospodinov, veľký a strašný", teda pred príchodom Ježiša Krista. 

Pred ukončením histórie tejto zeme, má nastať veľké a mocné vyliatie Ducha Svätého, ktoré 
sa prejaví ako? Čítame znovu: "1 Vaši synovia a vaše dcéry budú prorokovať. Vaši starci budú 
mávať sny, vaši mládenci videnia budú vídať." 

Povedzte, aké množstvo prorokov sa tu predpovedá v našej dobe, v dobe pred príchodom 
Ježiša Krista? Kto si myslí, že jeden prorok? Množné číslo. 

To znamená, že dnes je v Božom ľude mnoho prorokov, pretože Boh je verný a nemenný. 
Mnoho ľudí, ktorí dostávajú prorocké zjavenia. 

Buď je to proroctvo pravdivé a napĺňa sa, keďže žijeme v poslednej dobe pred príchodom 
Hospodina alebo sa ešte nenaplnilo, to znamená, že príchod Krista ešte nebude tak skoro. No 

tretia možnosť neexistuje, pretože proroctvo je pravdivé a nemôže byť falošné, však? 
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Takže, ako vy osobne reagujete na túto predpoveď? Očakávate, že váš brat alebo sestra v 
Pánovi v tejto cirkvi alebo vo vašom miestnom zbore, dnes v noci dostal zjavenie od 

Hospodina? Prorocké zjavenie pre vás, pre nejakú skupinu alebo pre celú cirkev? Pôjdete za 
ním alebo za ňou poprosiť Hospodina o radu? 

Keď sledujeme, ako Biblia predstavuje prorockú službu v našej dobe, v poslednej dobe, 

čítame v 1. liste Korintským v 1. kapitole, verše 4-7 tieto slová: "4 Neprestajne ďakujem svojmu 
Bohu za vás, pre Božiu milosť, ktorá vám bola daná v Ježišovi Kristovi, 5 pretože, že ste v Ňom 
boli obohatení všetkým, každým slovom i každým poznaním, 6 lebo sa vo vás utvrdilo Kristovo 
svedectvo, 7 takže nemáte nedostatok v nijakom dare milosti, očakávajúc zjavenie sa nášho 
Pána Ježiša Krista." 

Parafrázujem: Kým očakávame zjavenie sa nášho Pána Ježiša Krista, teda v období, ktoré vedie 
k Jeho 2. príchodu počas celého historického procesu, u vás, v Božej cirkvi, hovorí apoštol 
Pavol, nebude nedostatok v čom? V nijakom dare. 

Teda, dary Ducha Svätého, je ich 27, ktoré sú opísané v Biblii v apoštolských knihách vrátane 
daru proroctva, je to jeden z 27 darov Ducha Svätého, ktoré máme jasne napísané v Božom 
Slove, a ani v jednom z týchto darov nebude nedostatok v Božej cirkvi pred 2. príchodom Ježiša 
Krista. 

Okrem toho, ako sme práve čítali v knihe proroka Joela, dar proroctva je osobitne a konkrétne 
uvedený ako charakteristika Božieho ľudu v dobe pred koncom histórie tejto zeme. 

Pozrime sa tiež v tomto kontexte na charakteristický znak Božej cirkvi posledných dní tzv. cirkvi 
ostatku. 

Kniha Zjavenie 12. kapitola, verš 17 hovorí: "17 A drak sa rozhneval na ženu a odišiel bojovať 
s ostatnými z jej semena, ktorí zachovávajú prikázania Božie a majú svedectvo Ježiša Krista." 

Drak, diabol zúrivo prenasleduje ostatných, tých, ktorí ostali, ostatok zo semena ženy, ostatok 
rannej prvoapoštolskej cirkvi. A jeho zúrivosť je následkom toho, že sa u nich zachovali dva 
veľmi dôležité znaky. Ktoré? Po prvé: zachovávajú Božie prikázania a po druhé: majú svedectvo 
Ježiša Krista. 

Keď začneme študovať, čo je to svedectvo Ježiša Krista, tak v knihe Zjavenie v 19. kapitole, verš 
10 nájdeme jasnú odpoveď. 

Zjavenie 19,10: "10 A ja som padol k jeho nohám, aby som sa mu klaňal. Ale on mi povedal: 

Pozri, nerob to! Som spolu služobník tebe a tvojim bratom, ktorí majú svedectvo Ježišovo. Bohu 

sa klaňaj! Lebo svedectvom Ježišovým je duch proroctva." 

Zachovávanie Božích prikázaní a duch proroctva je jedným z charakteristických znakov Cirkvi 
ostatku. Tým sa má Božia cirkev výrazne odlišovať. 

Teda, vojdete do jednej cirkvi, kde niet naplnenie tohto proroctva, tam to nebude. A prídete 
do cirkvi, kde to je, tam proroci budú. Bude mnoho prorokov, tak hovorí Sväté Písmo. Preto to 

treba nielen očakávať, no toto je znakom, podľa ktorého je možné povedať: je to Božia cirkev 
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alebo nie. To je dôvod, prečo je dar a duch proroctva taký normatívny, potrebný a má byť v 

Božej cirkvi.  

A posledný úryvok na túto tému, ktorý hovorí o tom, či máme v dnešnej dobe očakávať prejavy 
tohto daru, je v knihe Zjavenie 16. kapitola, verše 1-6. Zjavenie 16. kapitola, prvých 6 veršov 
opisuje začiatok vyliatia siedmych posledných rán. To je to, čo sa udeje v období, keď zaznejú 
posledné akordy histórie našej zeme. 

Zjavenie 16,1-6: "1 Potom som počul mocný hlas z chrámu, ako hovorí siedmim anjelom: 
"Choďte a vylejte na zem sedem čiaš Božieho hnevu!" 2 A odišiel prvý, vylial svoju čašu na zem 
a zlé, odporné vredy vyhodili sa na ľuďoch, ktorí mali znak šelmy a klaňali sa jej obrazu." 

Povedzte, aká doba sa tu opisuje? Keď už Božia pečať na jednej strane a znak šelmy na druhej 
strane rozdelili všetkých obyvateľov zeme na dve časti: Božiu a diabolskú. Teda, je to úplne na 
samom konci, a pozrite, čo je tu napísané. 

"3 A druhý anjel vylial svoju čašu na more, a obrátilo sa na krv, ako krv mŕtveho, a všetko živé 
zomrelo v mori. 4 Tretí anjel vylial svoju čašu na rieky a na pramene vôd: zmenili sa na krv. 5 A 

počul som anjela vôd, ktorý hovoril: "Spravodlivý si Ty, Hospodine, Ktorý si a Ktorý si bol, a 
svätý, pretože si tak rozsúdil, 6 zato, že oni prelievali krv svätých a prorokov, dal si im piť krv: 
sú toho hodní. " 

Tí, ktorí budú vystavení siedmym posledným ranám Božieho hnevu, tí, ktorí prijali znamenie 
šelmy - čím sa previnili? Oni preliali krv svätých a prorokov. Taká je ich vina. 

Teda proroci budú existovať v Božom ľude do samého konca, znovu množné číslo, a za ich 

prenasledovanie a zabíjanie budú nespravodliví potrestaní Bohom. 

Keď hovoríme, že Boh hovorí cez prorokov, dnes sme videli, že v Biblii je často predstavená 
alternatíva: Falošný prorok verzus pravý prorok. Diablov služobník verzus Boží služobník. 

Opakujem: protiklad nie je medzi osobou a Slovom, dokumentom, Písmom, ide o protiklad 

osôb, ktoré sú vedené Bohom a tých, ktorí sú vedení satanom. 

Po druhé, keď si kladieme otázku, či môžeme očakávať, že sa dnes v pravej Božej cirkvi prejaví 
prorocký dar, a keď si kladieme otázku o rozsahu tohto prejavu, tak odpoveď je úplne jasná: 
áno, proroci majú byť a má ich byť viac (množné číslo), a má sa to diať až do úplného konca 
histórie. 

Drahí bratia a sestry, niektorí z nás sa tak silno zľakli varovaní Ježiša Krista, že aby sa náhodou 
nepomýlili, radšej prakticky odmietli veriť v reálnosť prorockej služby v Božej cirkvi. Pozrime 

sa, o aké varovania ide. 

Evanjelium Matúša 7. kapitola, verš 15: "15 Dajte si pozor na falošných prorokov, ktorí 
prichádzajú k vám v ovčom rúchu, no vnútri sú to draví vlci." 

Áno, Spasiteľ upozorňoval: "Dajte si pozor na falošných prorokov", pretože môžu oklamať. A 

to sa naozaj aj deje. 
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V Evanjeliu Matúša v 24. kapitole, verš 24 sa hovorí: "24 Lebo vystúpia falošní mesiáši a falošní 
proroci a budú robiť veľké znamenia a zázraky, aby zviedli, keby to bolo možné, aj vyvolených." 

Ako som už hovoril, niektorí sa tak zľakli tohto varovania, že čítajú tieto slová Spasiteľa takto. 
Na úrovni vnútorného vnímania a interpretácie týchto slov znie takáto verzia: "Dajte si pozor 

na prorokov". Takto si to niektorí vysvetľujú. Dajte si pozor na prorokov. 

Teda inými slovami, keď človek hovorí, "som prorok", znamená to, že je od diabla. Teda, Boží 
ľud je na niektorých miestach taký vydesený, že aby sa vyhli nebezpečenstvu uveriť falošnému 
prorokovi, prestali veriť prorokom. 

Samotné používanie termínu "falošný prorok" však hovorí samo o sebe veľmi jasne, však? Ak 

existuje falošný prorok, tak potom musí určite existovať aj pravý prorok. Potom má zmysel 
znepokojovať sa tým, kto je falošný prorok a kto pravý prorok. 

A keď proroci nie sú, potom by stačilo povedať: "Dajte si pozor na prorokov." A potom každý, 
kto hovorí, že dostal prorocké zjavenie, nech je prekliaty. No takto sa to v Božom Slove 
nehovorí, Sláva Bohu zato. 

Pretože jedným z viditeľných, jasných spôsobov zjavenia Božej vôle, ktorý odkrýva Sväté 
Písmo, je práve dar proroctva, prorocká služba. 

Názorný príklad: Keď sme ešte mávali bohoslužby v Seattle, v "Volunteer Park Church", raz mi 

jedna zo sestier, krátko pokrstená v našej cirkvi, ktorá prišla z inej denominácie, položila takúto 
otázku: Keď som bola tam, tak som sa v ťažkých situáciách, keď som nevedela, čo ďalej, 
obracala na prorokov. Spolu sme sa modlili, prišlo prorocké slovo, a ja som vedela, čo mám 
urobiť. 

A ďalej zaznela otázka: „A ako sa veci majú ohľadom tejto otázky v mojej novej cirkvi?“ Túto 
otázku kladiem všetkým prítomným. Ako sa majú veci v tejto otázke vo vašej cirkvi? Teda, viete 

na koho sa obrátiť, keď sa chcete pýtať Hospodina? Existuje prorocká služba vo vašej cirkvi? 

Boh ju predpovedal, to znamená, že je garantovaná. Existuje táto služba? Každý si musí túto 
otázku zodpovedať osobne. No táto otázka je veľmi, veľmi vážna. 

Takže, myslím si, že sme dosť dôkladne potvrdili fakt, že Boh hovorí cez prorokov, a robí to aj 
dnes. A môžeme ísť ďalej v štúdiu tejto témy. 

Povedzte, s akými otázkami sa ľudia na stránkach Biblie obracali na prorokov? Teda, čo si 
mysleli? S akou vecou bolo možné prísť za Božím poslom? 

Existuje rozšírený názor, že u Božích prorokov bolo hlavným poslaním napísať Bibliu. Teda, Boh 

im odhaľoval pravdy, ktoré majú dosah na celý vesmír. Boh prorokom odkrýval svoj plán 
spasenia. On dával proroctvá o čase. Hovoril o príchode Ježiša Krista atď. atď. 

Existuje predstava o tom, že proroci pracovali hlavne na tom, aby napísali Bibliu. A keď Biblia 
bola napísaná, tak ich služba už nie je potrebná a nemá zmysel. Túto verziu budete počuť v 
rôznych modifikáciách a v mnohých kresťanských smeroch. 
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Preto potrebujeme preveriť, či je prorok naozaj taký Boží posol, ktorý zvestuje len vážne, 
dôležité otázky a len na základe Božej iniciatívy.  

Aká bola prorocká služba v tých dobách, ktoré sú opísané v Biblii? Pozrieme sa spolu na jeden 

príklad, napísaný v 1. knihe Samuelovej v 9. kapitole. 

1. kniha Samuelova 9. kapitola, prvých 10 veršov: "1 A bol nejaký muž z Benjamina, ktorému 
bolo meno Kíš, syn Abiela, syna Cerora, syna Bechorata, syna Afiacha, syna muža 
Benjaminovho, udatný muž zámožný. 2 Ten mal syna menom Saul, statného a krásneho 
mládenca; nebolo krajšieho od neho medzi Izraelcami, pretože bol o hlavu vyšší ako všetok ľud. 
3 Stratili sa oslice Saulovho otca Kíša. Vtedy povedal Kíš svojmu synovi Saulovi: Vezmi so sebou 

jedného zo sluhov, vstaň a choď hľadať oslice. 4 Prešli Efrajimské pohorie, prešli i územie Šalíšá, 
ale nenašli ich. Potom prešli i územie Šaalím, ale nebolo ich. Tiež územie Benjamína prešli, ale 
nenašli ich. 5 Keď však prišli na územie Cúfu, Saul povedal sluhovi, ktorý bol s ním: Poď a vráťme 
sa, aby sa môj otec miesto starosti o oslice netrápil o nás. 6 A on mu povedal: Hľa, prosím, v 
tomto meste je muž Boží, a je to vysoko ctený človek; všetko, čokoľvek povie, sa aj stane. Nože 
poďme teraz ta; možno, že nám oznámi našu cestu, ktorou by sme mali ísť. 7 Povedal Saul 

svojmu sluhovi: Nuž poďme; ale čo prinesieme tomu mužovi? Chlieb sa nám už minul z kapsy a 
nemáme dar, ktorý by sme mohli zaniesť Božiemu mužovi. Čo máme so sebou? 8 A sluha zase 

odpovedal Saulovi a riekol: Hľa, našla sa u mňa štvrtina šekla striebra; dám to mužovi Božiemu, 

a oznámi nám našu cestu. 9 Kto sa predtým šiel v Izraeli dopytovať Boha, hovoril: "Poďme k 
vidcovi!" Lebo kto sa dnes volá prorok, volal sa predtým videc. 10 Saul povedal svojmu sluhovi: 

Dobre hovoríš. Poďme teda! Išli do mesta, v ktorom bol Boží muž." 

Povedzte, aká duchovná otázka sa tam riešila? Je to otázka, za ktorú sa niektorí obzvlášť 
duchovní kresťania nepovažujú za potrebné sa ani modliť, pretože ide o vec materiálnu, takú 
svetskú, nepovznášajúcu, neduchovnú. 

Boh sa, podľa ich predstáv, zaoberá len osobitnými, špeciálnymi otázkami a tieto prízemné, 
banálne, finančné otázky nie sú pre Neho. 

Išlo o banálnu vec: oslice sa stratili. A oni sa ich snažili nájsť sami. Obišli všetko, čo mohli a 
potom sa rozhodli obrátiť sa na proroka, vidca. A v tomto úryvku je táto otázka predstavená 
ako bežná vec. Predtým sa takýto človek volal vidcom a dnes sa volá prorok. Postup je známy. 
Všetko, čo povie, sa stane a preto treba ísť, možnože ukáže. Možnože ukáže. 

Bohom sa nedá manipulovať. No Boh mal človeka, cez ktorého bolo možné sa dozvedieť Jeho 
vôľu. Tento príklad zo Svätého Písma nám ukazuje, že proroci neboli ani zďaleka povolávaní 
len k písaniu svätých kníh. 

Z údajov v Biblii môžeme fakticky vyvodiť záver, že menšia časť prorokov sa zaoberala písaním 
Biblie. Väčšia časť prorokov slúžila konkrétnym, aktuálnym potrebám Božieho ľudu. Boli 

Božími komunikačnými kanálmi, Božími poslami. 

Boli Božím spôsobom, ako sa dozvedieť odpoveď na otázku: Aká je Božia vôľa? Taká bola v 
prvom rade služba prorokov. 
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V knihe proroka Izaiáša v 30. kapitole, v prvých 2 veršoch, Hospodin hovorí takto: "1 Beda 

odbojným synom - znie výrok Hospodinov - ktorí kujú plány, ale bezo Mňa, uzavierajú 
spojenectvo, nie však podľa Môjho ducha, aby tak hromadili hriech na hriech; 2 ktorí sa dávajú 
na cestu do Egypta, hoci sa mojich úst nepýtali, aby hľadali útočisko v ochrane faraónovej a 
utiekali sa do tône Egypta." 

Keď sa Boží ľud rozhodoval a používal pritom len materiálne faktory, keď používali logiku, 
zvažovali, keď brali do úvahy politickú situáciu atď., Boh ich obviňoval v tom, že sa s Ním 
neradia, Jeho sa nepýtajú. 

A výraz "dopytovať sa Hospodina", ako sme čítali na začiatku, znamená obrátiť sa na proroka. 
Obrátiť sa k Božiemu človeku. Takto sa Boh pozerá na tých predstaviteľov Jeho ľudu, ktorí sa 
rozhodujú sami a ignorujú kanály, ktoré existujú, aby poznali Božiu vôľu. 

V Skutkoch apoštolov je tiež veľa príkladov o tom, ako slúžili proroci, v akých prípadoch sa na 
nich obracali a z akých dôvodov odovzdávali zvesť od Boha. 

Skutky apoštolov 11. kapitola, verše 27-30: 27 V tých dňoch prišli z Jeruzalema do Antiochie 

proroci. "28 Jeden z nich, menom Agabus, vstal a predpovedal Duchom, že nastane veľký hlad 
po celom svete, ktorý aj bol za cisára Klaudia." 

On to predpovedal, povedal o tom dopredu, keď hlad ešte nebol. 

"29 Preto sa učeníci rozhodli, že každý podľa svojich možností pomôže bratom bývajúcim v 
Judei. 30 Tak aj urobili a poslali starším zbierku po Barnabášovi a Saulovi." 

Božia cirkev mala prednosť, mohla predchádzať hladu. Keďže vedela, kde bude nedostatok, 
mohla spojiť sily na pomoc núdznym. Taká bola služba proroka. V tomto konkrétnom prípade 
sa neriešila duchovná otázka, ale otázka obživy, otázka prežitia. 

Ten istý prorok predpovedal ešte toto, ako hovoria Skutky apoštolov 21. kapitola, verše 10-11: 

"10 Keď sme tam boli viac dní, prišiel z Judey prorok menom Agabus. 11 Keď prišiel k nám, vzal 
Pavlov opasok, zviazal si nohy a ruky a povedal: "Toto hovorí Duch Svätý: Muža, ktorému patrí 
tento opasok, takto Židia v Jeruzaleme zviažu a vydajú ho do rúk pohanov." 

Predpovedá sa budúcnosť. Predpovedá sa osud človeka. Predpovedajú sa udalosti, o ktorých 
je možné a treba vedieť. 

Takže, načo sú potrební proroci? Sú potrební Boží proroci v období, keď bolo ukončené 
napísanie kníh Biblie? Božie slovo hovorí o tom, že na prorokov je možné sa obrátiť v ťažkej 
situácii s akoukoľvek otázkou. Prorocká služba je dnes potrebná pre Božiu cirkev. Prorocká 
služba je potrebná pre každého z nás osobne. 

A na záver si povieme niektoré obmedzenia, ako to robíme často v tomto cykle kázaní. 

Po prvé: v získaní poznania Božej vôle cez prorockú službu sú obmedzenia zo strany veriaceho, 

zo strany toho, kto sa pýta. 
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Toto nachádzame v knihe proroka Ezechiela v 20. kapitole, verše 1-3: "1 V siedmom roku, v 

piatom mesiaci, desiateho dňa toho mesiaca prišli mužovia spomedzi starších Izraela 
dopytovať sa Hospodina a sadli si predo mňa." 

Ezechiel, Boží prorok píše o tom, že prišli k nemu pýtať sa Hospodina. A pozrite, čo sa stane. 

"2 Vtedy mi zaznelo slovo Hospodinovo: 3 Syn človeka, hovor so staršími Izraela a povedz im: 
3 Takto vraví Hospodin, Pán: Či ste prišli dopytovať sa ma? Akože žijem, nedám vám odpoveď 
- znie výrok Hospodina, Pána.“ 

Situácia, kedy človek chce spoznať Božiu vôľu, prišiel k Božiemu prorokovi, k Božiemu poslovi, 
predložil svoju prosbu a Boh hovorí: „Nedám vám odpoveď.“ 

Bývajú situácie, keď Boh neodpovedá a tu je príčina na strane tých, ktorí sa pýtajú. Tu je dôvod, 
prečo Boh neodpovedá podľa 14. kapitoly knihy proroka Ezechiela. 

Ezechiel 14. kapitola, verše 1-8: "1 Potom prišli za mnou niektorí zo starších Izraela a posadili 
sa predo mňa. 2 Vtedy mi zaznelo slovo Hospodina: 3 Syn človeka, títo mužovia prijali svoje 

modly do svojich sŕdc a postavili si osídlo svojej neprávosti pred svoju tvár: Vari im môžem 
odpovedať? "4 Preto hovor s nimi a povedz im: Takto vraví Hospodin, Pán: Každému z domu 
Izraela, ktorý prijme svoje modly do svojho srdca a postaví si osídlo svojej neprávosti pred svoju 
tvár, a potom príde za prorokom, či tomu Ja, Hospodin, môžem kvôli množstvu jeho modiel dať 
odpoveď? 5 Nech dom Izraela pochopí vo svojom srdci, že sa všetci kvôli svojim modlám stali 
cudzí pre Mňa. 6 Preto povedz domu Izraela: Takto vraví Hospodin, Pán: Obráťte sa a odvráťte 
sa od svojich modiel a odvráťte si tvár od všetkých svojich ohavností. 7 Lebo ktokoľvek z domu 
Izraela, alebo z cudzincov, ktorí sa zdržujú v Izraeli, sa odvráti odo Mňa, a príjme svoje modly 

do svojho srdca a postaví si osídlo svojej neprávosti pred svoju tvár, a potom príde za 
prorokom, aby sa Mňa cez neho dopytoval, či tomu Ja, Hospodin, sám odpoviem? 8 A obrátim 
svoju tvár proti tomu človekovi a rozdrvím ho tak, že bude na znamenie a príslovie, a odstránim 
ho spomedzi svojho ľudu, a spoznáte, že Ja som Hospodin." 

Takže povedzte: akého druhu môžu byť prekážky na strane toho, ktorý sa dopytuje, keď 
prichádza k prorokovi a chce sa dozvedieť Božiu vôľu? 

Neprávosť, bezbožnosť, ohavnosť. Modloslužba všetkého druhu, porušovanie Božích zákonov. 
Keď o tom človek vie, že porušuje Božiu vôľu a zotrváva v tom, nemôže sa dozvedieť prorocké 
Božie zvesti. 

Pamätáte si meno človeka v Biblii, ktorý je v tomto ohľade jasným príkladom? Saul. Prvý 
izraelský kráľ. Tak ďaleko odišiel od Hospodina, že je napísané: Dopytoval sa Ho, no Hospodin 
mu neodpovedal. Neodpovedal mu, ani cez svojich prorokov. Takže, prekážky a obmedzenia 
môžu byť na strane toho, ktorý sa dopytuje. 

Po druhé: prekážky a obmedzenia môžu byť samozrejme aj na strane proroka.  

V knihe proroka Ezechiela v 14. kapitole, verše 9-11, sú ďalej varovania, ktoré zanechal 
Hospodin: "9 A keby sa prorok dal podviesť a vysloví slová tak, ako keby som Ja, Hospodin, 

naučil toho proroka; Ja vystriem Svoju ruku proti nemu a vyhubím ho zo svojho izraelského 
ľudu. 10 Ponesú vinu za svoju neprávosť: aká je vina toho, kto sa dopytoval, taká bude aj vina 
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proroka, 11 aby dom Izraelov viac nevzďaľoval odo Mňa a aby sa viac nepoškvrňovali 
všelijakými svojimi prestúpeniami, aby mi boli ľudom, a ja im budem Bohom, hovorí Pán 
Hospodin." 

Všimnite si vyjadrenie: "keby sa prorok dal podviesť". Prorok hovorí: "Tak hovorí Hospodin", a 
v skutočnosti Boh nehovorí cez neho. A keď sa niekto obracia na takého proroka, sám pácha 
neprávosť. A keď ešte i prijíma zjavenie od toho, kto pácha neprávosť, nakoniec aj jeden, aj 
druhý zahynie. 

A to sa, žiaľ, dnes deje často. Preto tu Hospodin kladie veľmi dôležitú otázku: o kvalite a povahe 

prorockého daru zo strany človeka, ktorý o sebe hovorí, že je Božím prorokom. Lebo prorokom 

aj nemusí byť, hoci hovorí v mene Hospodina. 

Kniha proroka Jeremiáša 23. kapitola, verše 28-32 na túto tému hovorí veľmi jasne 
a konkrétne: "28 Prorok, ktorý má sen, nech rozpráva sen, ale ktorý má Moje slovo, nech verne 

hovorí Moje slovo. Čo má slama spoločné so zrnom? - znie výrok Hospodinov. 29 Či nie je moje 
slovo ako oheň — znie výrok Hospodina — a ako kladivo, čo drví skalu? 30 Preto, hľa, Ja som 
proti prorokom, ktorí kradnú moje slová jeden od druhého - znie výrok Hospodinov. 31 Hľa, Ja 
som proti prorokom, hovorí Hospodin, ktorí použijú svoj jazyk, a vravia: “On hovoril.”", teda 
Boh povedal. 32 Ajhľa, Ja som proti tým, ktorí podávajú lživé sny ako proroctvo - znie výrok 
Hospodinov, rozprávajú ich a zvádzajú môj ľud svojimi lžami a svojím chvastúnstvom. Ja som 

ich však neposlal, ani som im neprikázal; vôbec nebudú osožní tomuto ľudu - znie výrok 
Hospodinov." 

A preto je tu výzva. Keďže sú proroci, ktorí hovoria v Hospodinovom mene, ktorí sa 
predstavujú ako Hospodinovi služobníci, Boh nás varuje, že to môže byť klamstvo. A preto sa 

treba mať na pozore. 

A preto treba mať na pamäti varovanie, ktoré je aj v listoch apoštolov. 

1. list Jána 4. kapitola, verš 1: "Milovaní, neverte každému duchu, ale skúmajte duchov, či sú 
od Boha, lebo do sveta vyšlo mnoho falošných prorokov.“ 

Človek vedený duchom, človek vedený nadprirodzenou duchovnou bytosťou, ktorý dostáva 
reálne zjavenie z duchovného sveta, ešte nemusí byť poslom Všemohúceho Boha. Skúmajte 
duchov, mnoho falošných prorokov vyšlo do sveta. 

Keby ste chceli podrobnejšie študovať tému o tom, ako rozpoznať pravého proroka od 
falošného, môžete nájsť na našej www stránke prednášky na tému: Proroci a falošní proroci. 
3 prednášky boli nahrané v roku 2003 v rámci seminára na tému: Proroci a falošní proroci, kde 

sa veľmi podrobne a dôkladne študujú znaky pravého proroka, kvôli tomu, aby sme 
nedomnievali, ale aby sme to vedeli presne. 

V skutočnosti je veľmi ľahké rozpoznať, či je to Boží prorok alebo nie, s výnimkou veľmi ťažkých 
prípadov a nadprirodzených satanských podvodov. Platí pravidlo, že väčšinu prorokov, ak sú 
falošní, sa dá rýchlo odhaliť ako podvodníka v priebehu 5-minútového rozhovoru s nimi, keď 
poznáte tieto základné znaky, ktoré odlišujú pravého a falošného proroka. 

Takže, dnes spolu rozoberáme tému: Boh hovorí cez prorokov. 
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V Božom ľude stále funguje prorocká služba. Boh nás zároveň varuje, že predtým, ako budeme 
niekomu dôverovať, treba sa presvedčiť, že tento človek naozaj hovorí od Boha a oznamuje 
Jeho slová. Vo svete je veľmi veľa prorokov: rôzneho veku, rôznej úrovne, rôzneho druhu. 

Keď som si pripravoval túto kázeň, našiel som zaujímavé video. Je to ukážka z jedného ruského 
filmu, ktorý vám chcem ukázať ako ilustráciu, skúste zistiť, či je to pravý prorok alebo nie, 
pozorne sledujte a skúste určiť. Poprosím zhasnúť svetlo a pozrieme si ukážku. 

Text vo video ukážke: Vy nikdy neodídete z nášho mesta. Čo? Vy odtiaľto nikdy neodídete. 
Zomriete v roku 2015 a budete pochovaný na mestskom cintoríne. Vidím váš hrob a náhrobný 
kameň. Je na ňom napísané: Varaň Alexej Michal, rok 1945 - 2015. Milovanému otcovi od dcér: 
Júlie, Nataši, Tamary a Zinaidy. 

Čo si myslíte: bol to pravý prorok alebo falošný? Je nad čím porozmýšľať, však? Je nad čím 
porozmýšľať. 

Na jednej strane vidíme okolo nás nadmernú dôverčivosť, ľahkovernosť: ľudia veria 
komukoľvek. Každého, kto vyhlási, že má nadprirodzené spojenie s Bohom, prijímajú ako 
pravého proroka. Na druhej strane vidíme okolo seba hlboký skepticizmus. Ľudia sa vôbec 
neobracajú na prorokov. Pohŕdajú týmto Bohom daným spôsobom zjavovania Jeho vôle. 

Na základe Svätého Písma, máme byť Božím ľudom, v ktorom fungujú, existujú praví proroci. 
A Boh nám zjavil, ako ich odlišovať. 

Ako poznať Božiu vôľu? Takéto odpovede sme sa zatiaľ dozvedeli na túto otázku v rámci tohto 
cyklu: 

Po prvé: Vzdajte sa svojej vôle. Vzdajte sa svojej vôle, keď chcete poznať Božiu vôľu. 

Po druhé: Obráťte sa na Bibliu, na Sväté Písmo. Tam je na mnohé, mnohé, mnohé otázky daná 
jasná a presná odpoveď. 

Po tretie: Poraďte sa s ľuďmi okolo vás. Boh hovorí cez ľudí naokolo. 

Po štvrté: Ohodnoťte okolnosti vo vašom živote. Porozhliadnite sa, začúvajte sa, či k vám Boh 
nehovorí cez okolnosti. 

Po piate: Poproste si od Boha znamenie. Poproste o jasné, konkrétne znamenie. 

Po šieste: Obráťte sa na Božieho posla. Obráťte sa na Božích prorokov. 

A nakoniec výzva zo Svätého Písma: 2. kniha Kronická 20,20: "20 Verte v Hospodina, svojho 

Boha, a obstojíte! Verte Jeho prorokom a bude sa vám dariť!" Amen. 

 

Preložené a natitulkované so súhlasom Vitalija Olijnika. 
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